
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinària  
Data:   31 de maig de 2021 
Horari:  18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Manuel Galán Massanet,  batle 
Maria Bel Llinàs Pastor,  regidora 
Antonio Bonet Company,  regidor 
Maria Isabel Nieto Sepúlveda, regidora 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Manuel Rocha Barrientos,  regidor 
Sebastián Carrió Dalmau,  regidor 
Ana María Comas Delgado,  regidora 
Immaculada Moreno Mayal,  regidora 
Maria Pastor Gelabert,  regidora 
Jeroni Esteva Alzamora,  regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de 29 de març, 26 d’abril i 13 de maig de 2021. 
2. Aprovació, si s’escau, de la proposta de l’Inventari de béns municipals en data 31 de desembre de 
2017. 
3. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 15 d’abril de 2021, referent a la 
designació de les festes locals per a l’any 2022. 
4. Aprovació, si s’escau, de la proposta de la modificació de la fitxa “agent de policia” de la relació 
de llocs de treball. 
5. Aprovació, si s’escau, de la proposta de la modificació de la fitxa “oficial de policia local” de la 
relació de llocs de treball. 
6. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits 3/2021. 
7. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes d’abril de 2021. 
8. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de 29 de març, 26 d’abril i 13 de maig de 
2021 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal 
i de règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització i funcionament i 
règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle 
demana als membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre les actes de les 
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sessions de 29 de març, 26 d’abril i 13 de maig de 2021, de les quals se n’han expedit, prèviament, 
una còpia de l’esborrany a cada regidor per al seu coneixement, rectificació d’errades o possible 
formulació d’al·legacions, si s’escau. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del 
consistori i tretze els assistents, aprovar les actes de les sessions de 29 de març, 26 d’abril i 13 de 
maig de 2021. 
 
 
El batle diu que tractaran el punt de l’ordre del dia número 3, ja que el regidor d’Hisenda no ha 
arribat a la sessió. 
 
3. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 15 d’abril de 2021, 
referent a la designació de les festes locals per a l’any 2022 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vist que la Junta de Govern Local de 15 d’abril de 2021, referent a la designació de les festes 
locals per a l’any 2022, va acordar el següent: 
 
“2.2.3.1. Exp. 2021/1793. Designació de les festes locals per a l’any 2022 
 
Vist el Decret 75/1998, de 31 de juliol, mitjançant el qual es regula el calendari de festes de la 
comunitat autònoma de les Illes Balears, i en el qual s’estableixen les festes d’àmbit nacional; 
 
Vist que, d’acord amb l’article 46 del Reial decret 2001/1983, de 28 de juliol, els ajuntaments han 
de determinar dues festes locals en l’àmbit municipal; 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Designar com a festes locals del nucli d’Artà: 

- 17 de gener, Sant Antoni 
- 6 d’agost, Sant Salvador 

 
2. Designar com a festes locals del nucli de la Colònia de Sant Pere: 

- 17 de gener, Sant Antoni 
- 29 de juny, Sant Pere 

 
3. Trametre aquest acord a la Direcció General de Treball i Salut Laboral de la Conselleria de 
Model Econòmic, Turisme i Treball, del Govern de les Illes Balears. 
 
4. Ratificar aquest acord a la propera sessió plenària de l’Ajuntament.” 
 
Es proposa al Ple que acordi: 
 
1. Ratificar l’acord adoptat per la Junta de Govern Local a la sessió de 15 d’abril de 2021, referent a 
la designació de les festes locals per a l’any 2022. 
 
2. Trametre aquest acord a la Direcció General de Treball i Salut Laboral de la Conselleria de 
Model Econòmic, Turisme i Treball del Govern de la comunitat autònoma de les Illes Balears.>> 
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La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que està d’acord amb la proposta. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que no té res a dir. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Ratificar l’acord adoptat per la Junta de Govern Local a la sessió de 15 d’abril de 2021, referent a 
la designació de les festes locals per a l’any 2022. 
 
2. Trametre aquest acord a la Direcció General de Treball i Salut Laboral de la Conselleria de 
Model Econòmic, Turisme i Treball del Govern de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de la proposta de la modificació de la fitxa “agent policia” de la 
relació de llocs de treball 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Al Butlletí Oficial de les Illes Balears de 9 d’abril de 2019 es va publicar l’aprovació definitiva 
de l’Acord regulador complementari de condicions de treballs comunes del personal funcionari i 
laboral de l’Ajuntament d’Artà (relació de llocs de treball), que es va aprovar en la sessió del Ple de 
l’Ajuntament d’Artà de 25 de febrer de 2019. 
 
A la citada relació de llocs de treball, al seu annex 2.a, “Fitxes individualitzades de personal 
funcionari”, i al seu annex 3.a, “Resum de personal funcionari”, s’hi recullen les fitxes i el resum de 
les característiques del lloc de feina de “agent policia”.   
 
Vist que a la citada fitxa, a l’apartat de mobilitat, hi figura AR (empleats públics de l’Ajuntament 
d’Artà). 
 
Vist l’article 158.3 del Decret 40/2019, de 24 de maig, pel qual s’aprova el Reglament marc de 
coordinació de les policies locals de les Illes Balears, on es determina que “Els ajuntaments poden 
designar un percentatge de places de l’oferta d’ocupació pública per cobrir mitjançant concurs de 
provisió de llocs de treball per mobilitat […]”, i l’article 194.1 del mateix Decret 40/2019, que diu 
“La mobilitat és una forma de provisió de llocs de treball que consisteix en un concurs de mèrits o 
un específic entre funcionaris dels cossos de policia local o funcionaris dels ajuntaments que no 
tenguin constituït cos de policia local dels municipis de les Illes Balears”.  
 
Vista la falta d’efectius que tenim en aquests moments a la plantilla de policia i la conveniència de 
poder recórrer a processos de mobilitat per facilitar la cobertura de les places citades. 
 
Vist també que actualment la Prefectura no l’exerceix un oficial. 
 
Atès que la modificació de la fitxa “agent de policia” es va tractar a la Mesa General de Negociació, 
a la sessió de 5 de maig de 2021. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents  
 
ACORDS: 
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1. Modificar la fitxa “agent de policia” de la relació de llocs de treball en els termes següents:  
 
- En l’apartat referit a la dependència jeràrquica, on diu “oficial cap de la policia local” ha de dir 
“subinspector en cap de la policia local”.  
- El complement específic mensual de tram general s’ha d’actualitzar per les pujades anuals 
registrades de 2017 a 2021,  i on diu “585,67 €” ha de dir “628,65 €”. 
- En l’apartat referit a mobilitat, on diu “AR” (empleats públics de l’Ajuntament d’Artà) ha de dir 
“AP” (empleats públics de qualsevol de les administracions públiques). 
 
2. Publicar aquest acord en el BOIB. 
 
3. Trametre aquest acord al Departament de Recursos Humans i a la representació sindical.>>   
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que és una necessitat del poble i que hi està a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi està a favor. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Modificar la fitxa “agent de policia” de la relació de llocs de treball en els termes següents:  
 
- En l’apartat referit a la dependència jeràrquica, on diu “oficial cap de la policia local” ha de dir 
“subinspector en cap de la policia local”.  
- El complement específic mensual de tram general s’ha d’actualitzar per les pujades anuals 
registrades de 2017 a 2021,  i on diu “585,67 €” ha de dir “628,65 €”. 
- En l’apartat referit a mobilitat, on diu “AR” (empleats públics de l’Ajuntament d’Artà) ha de dir 
“AP” (empleats públics de qualsevol de les administracions públiques). 
 
2. Publicar aquest acord en el BOIB. 
 
3. Trametre aquest acord al Departament de Recursos Humans i a la representació sindical. 
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la proposta de la modificació de la fitxa “oficial de la policia local” 
de la relació de llocs de treball 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Al Butlletí Oficial de les Illes Balears de 9 d’abril de 2019 es va publicar l’aprovació definitiva 
de l’Acord regulador complementari de condicions de treballs comunes del personal funcionari i 
laboral de l’Ajuntament d’Artà (relació de llocs de treball), que es va aprovar en la sessió del Ple de 
l’Ajuntament d’Artà de 25 de febrer de 2019. 
 
A la citada relació de llocs de treball, al seu annex 2.a, “Fitxes individualitzades de personal 
funcionari”, i al seu annex 3.a, “Resum de personal funcionari”, s’hi recullen les fitxes i el resum de 
les característiques dels llocs de feina de “oficial de policia local”, “oficial en cap de la Policia 
Local”, “oficial de la Policia Local en segona activitat” i la del lloc modificat “oficial segon cap de 
la Policia Local”.   
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En aquests moments cap dels tres llocs d’oficial està ocupat, dos d’ells amb motiu de la jubilació 
anticipada dels titulars i el tercer perquè la Prefectura, abans exercida per un oficial en cap, ara és 
exercida per un subinspector en comissió de serveis per lliure designació. 
 
A les esmentades fitxes, a l’apartat de mobilitat, hi figura la nomenclatura AR (referida als empleats 
públics de l’Ajuntament d’Artà). 
 
L’article 158.3 del Decret 40/2019, de 24 de maig, pel qual s’aprova el Reglament marc de 
coordinació de les policies locals de les Illes Balears, determina que “Els ajuntaments poden 
designar un percentatge de places de l’oferta d’ocupació pública per cobrir mitjançant concurs de 
provisió de llocs de treball per mobilitat […]”, i l’article 194.1 del mateix Decret 40/2019 
textualment diu “La mobilitat és una forma de provisió de llocs de treball que consisteix en un 
concurs de mèrits o un específic entre funcionaris dels cossos de policia local o funcionaris dels 
ajuntaments que no tenguin constituït cos de policia local dels municipis de les Illes Balears”.  
 
Atesa la conveniència de poder recórrer a processos de mobilitat per facilitar la cobertura de les 
places citades, si fos necessari, es fa obligatori canviar l’apartat de mobilitat de la fitxa d’oficial de 
policia. 
 
Per altra banda, els oficials de policia han d’assumir més responsabilitat que els agents de policia i 
cal descriure i adequar la retribució d’aquestes funcions de major responsabilitat. 
 
La urgència de realitzar una convocatòria de promoció interna per cobrir les dues vacants que s’han 
produït per jubilació, determina la necessitat de tenir una valoració d’aquesta responsabilitat 
aplicable, encara que sigui de caràcter provisional, fins que estigui aprovada de manera definitiva la 
valoració dels llocs de treball que actualment s’està duent a terme. 
  
La fitxa del lloc modificat “oficial segon cap de la Policia Local” estableix una valoració 
actualitzada de 469,89 € del complement “Tram específic al lloc de treball” i els dos oficials 
compartiran aquestes funcions especials. 
 
La modificació de la fitxa “oficial de la Policia Local” es va tractar a la Mesa General de 
Negociació, a la sessió de dia 5 de maig de 2021. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Unificar les distintes fitxes d’oficial de policia de l’actual relació de llocs de treball en una única, 
que s’ha de denominar “oficial de la Policia Local” i que ha de comptar amb una dotació de tres 
efectius.  
 
2. Aprovar la nova fitxa “oficial de la Policia Local” amb els canvis següents: 
 
a) La dependència jeràrquica passa a ser del subinspector en cap de la Policia Local. 
b) El complement específic mensual del tram general ha de passar a ser de 628,65 €, per les pujades 
anuals de 2017 a 2021. 
c) A l’apartat de mobilitat, on diu “AR” (empleats públics de l’Ajuntament d’Artà) ha de dir “AP” 
(empleats públics de qualsevol de les administracions públiques). 
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d) S’han d’incloure les funcions de major responsabilitat dels oficials respecte dels policies a 
l’apartat “Funcions especials que retribueix el complement específic, tram específic al lloc de 
treball” .  
e) De manera provisional, i fins que s’aprovi la revisió de la valoració dels llocs de treball que 
actualment s’està duent a terme, s’ha d’incloure, a l’apartat “Tram específic al lloc de treball”, (que 
indica la retribució pel concepte descrit a la part corresponent, segons la legislació aplicable al 
funcionaris locals en el seu tram parcial relatiu a les característiques no permanents del lloc de 
treball. No constitueix dret adquirit) la quantitat de 234,95 € (la meitat de la quantitat assignada al 
lloc de segon cap). 
 
3. Publicar aquest acord en el BOIB. 
 
4. Trametre aquest acord al Departament de Recursos Humans i a la representació sindical.>>  
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que és una necessitat i que hi està a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està a favor. Demana que li notifiquin quan hi hagi una 
baixa o una alta de policia local. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Unificar les distintes fitxes d’oficial de policia de l’actual relació de llocs de treball en una única, 
que s’ha de denominar “oficial de la Policia Local” i que ha de comptar amb una dotació de tres 
efectius.  
 
2. Aprovar la nova fitxa “oficial de la Policia Local” amb els canvis següents: 
 
a) La dependència jeràrquica passa a ser del subinspector en cap de la Policia Local. 
b) El complement específic mensual del tram general ha de passar a ser de 628,65 €, per les pujades 
anuals de 2017 a 2021. 
c) A l’apartat de mobilitat, on diu “AR” (empleats públics de l’Ajuntament d’Artà) ha de dir “AP” 
(empleats públics de qualsevol de les administracions públiques). 
d) S’han d’incloure les funcions de major responsabilitat dels oficials respecte dels policies a 
l’apartat “Funcions especials que retribueix el complement específic, tram específic al lloc de 
treball” .  
e) De manera provisional, i fins que s’aprovi la revisió de la valoració dels llocs de treball que 
actualment s’està duent a terme, s’ha d’incloure, a l’apartat “Tram específic al lloc de treball”, (que 
indica la retribució pel concepte descrit a la part corresponent, segons la legislació aplicable al 
funcionaris locals en el seu tram parcial relatiu a les característiques no permanents del lloc de 
treball. No constitueix dret adquirit) la quantitat de 234,95 € (la meitat de la quantitat assignada al 
lloc de segon cap). 
 
3. Publicar aquest acord en el BOIB. 
 
4. Trametre aquest acord al Departament de Recursos Humans i a la representació sindical. 
 
  
[Essent les 17.20 h, el Sr. Rocha s’incorpora a la sessió.] 
 
2. Aprovació, si s’escau, de proposta de l’Inventari de béns municipals en data 31 de 
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desembre de 2017 
 
Seguidament, el regidor d’Hisenda, Sr. Rocha, retira el punt de l’ordre del dia, perquè, segons 
explica, hi ha qualque cotxe que no s’ha donat de baixa. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits 3/2021 
 
El regidor delegat de l’àrea d’Hisenda, Sr. Rocha, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<En relació amb l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits 3/2021 i de conformitat 
amb la normativa d’aplicació vigent, s’emet aquesta proposta amb base als següents 

 
ANTECEDENTS  

 
1. Que mitjançant Provisió de Batlia es va veure la necessitat de tramitar un reconeixement 
extrajudicial de crèdits. 

 
2. Que es va emetre l’informe corresponent  per part de la interventora. 

 
Per això, de conformitat amb el que estableix l’article 175 del Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, es proposa el següent  

 
ACORD 

 
Aprovar el reconeixement dels crèdits provinents de les despeses corresponents a l’exercici 2020, 
que sumen un total de 3.960,68 euros i que s’aplicaran al pressupost de 2021 amb càrrec a les 
partides respectives.>> 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que, a pesar que es tracta d’una petita quantitat, s’abstendran 
en la votació. 
 
El portaveu del PP,  Sr. Lliteras, demana informació sobre algunes factures i diu que s’abstendrà en 
la votació. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 8 vots a favor (PSOE, PI i AA) i 4 abstencions (UIA i PP): 
 
Aprovar el reconeixement dels crèdits provinents de les despeses corresponents a l’exercici 2020, 
que sumen un total de 3.960,68 euros i que s’aplicaran al pressupost de 2021 amb càrrec a les 
partides respectives. 
 
 
El batle diu que hi ha dues mocions que no formen part de l’ordre del dia, que se n’ha de votar la 
inclusió i que s’han de debatre, si escau. 
 
M1. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal relativa a 
l’accés universal a les vacunes contra la Covid-19 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió en l’ordre del dia de 
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l’aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal relativa a l’accés 
universal a les vacunes contra la Covid-19. 
 
La portaveu d’El PI, Sra. Sureda, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Estem enmig de la crisi de salut pública global més greu de la història recent. Ja hem perdut més 
de 2,6 milions de vides en tot el món. Els sistemes nacionals de salut estan prop del col·lapse, 
economies senceres estan doblegades i el mitjà de vida de milions de persones està veient-se 
seriosament compromès. 
 
Les noves variants de la Covid-19 demostren que no vencerem el virus fins que el derrotem a tot 
arreu. La vacunes, juntament amb la tecnologia diagnòstica i els mitjans de tractament, són el nostre 
principal instrument per a fer front a la problemàtica. Tenim la responsabilitat de fer que arribin a 
tots els racons del món que siguin necessaris. 
 
No obstant això, ens trobem davant una realitat que ha de ser abordada des de la solidaritat, amb 
urgència: segons el col·lectiu The People Vaccine, el ritme de vacunació dels països enriquits és d’1 
dosi per segon mentre que a penes han arribat dosis a aquells empobrits. 
 
A més de l’augment en la fabricació, d’aquesta realitat es desprèn la necessitat de compartir de 
forma àmplia el coneixement, les dades, els recursos i la propietat intel·lectual, especialment amb 
els països empobrits, això és, requereix replantejar-nos el model d’I+D actual per a caminar cap a 
un de més just, implicant tots els recursos possibles, en totes les dimensions: econòmiques, 
polítiques i socials; per a col·locar la salut com un bé comú global. 
 
Per tant, compartim l’actual posicionament del director general de l’Organització Mundial de la 
Salut, de més de 100 governs nacionals, de centenars d’organitzacions de la societat civil i 
sindicats: ens unim a ells per a instar la Comissió Europea i els estats membres de la UE per a què 
donin suport a l’exempció temporal i puntual de les patents, regulades en les normatives dels acords 
sobre els aspectes dels drets de propietat intel·lectual relacionats amb el comerç (ADPIC) de la 
Organització Mundial de Comerç (OMC). En cas que aquesta acceptés l’exempció impulsada per 
Sud-àfrica i l’Índia, es facilitaria la possibilitat de compartir la propietat intel·lectual i el 
coneixement, oferint llibertat d’operar als governs i permetent una veritable cooperació que 
contribuís de manera real a la disponibilitat, accessibilitat i assequibilitat de les vacunes per a la 
Covid-19 a les regions a les quals se’ls està impedint de manera deliberada. 
 
Les nostres societats segueixen a dia d’avui pagant un alt preu en vides a causa de la pandèmia. Està 
en la voluntat de totes i tots treballar conjuntament per a assegurar que la vacunació arribi al més 
aviat possible a tota la població mundial i per a això ens urgeix cooperar i contribuir a cada 
institució des de la seva competència a eliminar tots els obstacles que ho estan impedint. 
 
Per tot això, es proposa al Ple municipal que adopti els següents 
 
ACORDS 
 
1. Instar el Govern d’Espanya a cooperar a escala mundial i eliminar els possibles obstacles que 
impedeixin garantir que les vacunes es desenvolupin i fabriquin a bastament i distribueixin a temps 
i de manera justa a tot el món. Això abasta prestar assistència tècnica i econòmica a altres estats, 
col·laborar en mecanismes establerts per l’OMS per a compartir ciència i recursos Covid-19, com 
ara el Covid Technologies Acces Pool (C-TAP) o l’Accelerador de l’Accés a les Eines contra la 
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Covid-19 (ACT-A) i el seu pilar per al repartiment equitatiu de vacunes entre països (COVAX). 
 
2. Instar el Govern d’Espanya a assegurar que els drets de propietat intel·lectual no impedeixin a 
cap país ni regió garantir el dret a la salut. Això inclou acordar una exempció temporal i puntual de 
determinats aspectes de l’acord sobre els aspectes dels drets de propietat intel·lectual relacionats 
amb el comerç (ADPIC) per a la producció de productes sanitaris contra la Covid-19. 
 
3. Comunicar aquest acord municipal a la Presidència del Govern d’Espanya, a la Conselleria de 
Salut de la comunitat autònoma i a les entitats Amnistia Internacional Illes Balears, Medicusmundi 
Mediterrània, Metges del Món a Balears i Oxfam Intermón.>> 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que es vol adherir a la moció. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que considera una desgràcia mundial que no tothom tengui els 
mateixos drets segons on hagi nascut, i no sol pel tema de les vacunes. Diu que també es vol adherir 
a la moció. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Instar el Govern d’Espanya a cooperar a escala mundial i eliminar els possibles obstacles que 
impedeixin garantir que les vacunes es desenvolupin i fabriquin a bastament i distribueixin a temps 
i de manera justa a tot el món. Això abasta prestar assistència tècnica i econòmica a altres estats, 
col·laborar en mecanismes establerts per l’OMS per a compartir ciència i recursos Covid-19, com 
ara el Covid Technologies Acces Pool (C-TAP) o l’Accelerador de l’Accés a les Eines contra la 
Covid-19 (ACT-A) i el seu pilar per al repartiment equitatiu de vacunes entre països (COVAX). 
 
2. Instar el Govern d’Espanya a assegurar que els drets de propietat intel·lectual no impedeixin a 
cap país ni regió garantir el dret a la salut. Això inclou acordar una exempció temporal i puntual de 
determinats aspectes de l’acord sobre els aspectes dels drets de propietat intel·lectual relacionats 
amb el comerç (ADPIC) per a la producció de productes sanitaris contra la Covid-19. 
 
3. Comunicar aquest acord municipal a la Presidència del Govern d’Espanya, a la Conselleria de 
Salut de la comunitat autònoma i a les entitats Amnistia Internacional Illes Balears, Medicusmundi 
Mediterrània, Metges del Món a Balears i Oxfam Intermón. 
 
 
M2. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el PP relativa a l’aprovació definitiva de 
la tarifa d’incineració de residus sòlids urbans (RSU) del Consell de Mallorca 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió en l’ordre del 
dia de l’aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal PP relativa a l’aprovació 
definitiva de la tarifa d’incineració de residus sòlids urbans (RSU) del Consell de Mallorca. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Dia 12 de novembre de 2020 l’Equip de Govern va dur al Ple del Consell de Mallorca una 
proposta d’aprovació inicial de la tarifa d’incineració de residus sòlids urbans (RSU). Aquesta 
tramitació preveia una baixada de la tarifa. 
 
Després de 6 mesos de tramitació, aquesta aprovació inicial es va anul·lar i no ha estat fins al Ple 
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extraordinari de 26 d’abril de 2021 quan l’executiu presidit per Catalina Cladera ha aprovat 
inicialment una nova proposta de la tarifa d’incineració. 
 
Per aquest motiu, al llarg d’aquests durs i complicats mesos de pandèmia, no s’ha pogut fer efectiva 
aquesta baixada de la taxa, impedint que els ciutadans, els petits i mitjans empresaris, els autònoms 
i la societat en general, s’hagin pogut beneficiar de la rebaixa, tot derivat de l’anul·lació de la 
primera proposta i del retard en la tramitació d’aquest expedient. 
 
Els ajuntaments inicien l’aprovació les seves ordenances fiscals al mes de setembre i és per això que 
necessiten que el Consell de Mallorca hagi aprovat definitivament aquesta rebaixa per poder 
aplicar-la als seus administrats. 
 
Aquesta rebaixa s’ha de fer efectiva com més aviat millor, ja que, amb aquesta greu crisi econòmica 
que patim a Mallorca, es fa més necessari que mai que les institucions siguin àgils en la tramitació 
dels expedients. 
 
Per tot això, el grup popular proposa al Ple l’aprovació dels següents 
 
ACORDS 
 
1. Demanar al Consell de Mallorca l’aprovació definitiva de la tarifa d’incineració de residus sòlids 
urbans (RSU) de l’any 2021 de forma urgent, perquè estam al mes de maig de 2021 i la rebaixa 
encara no ha entrat en vigor. 
 
2. Demanar al Consell de Mallorca l’aprovació de la tarifa d’incineració de residus sòlids urbans 
(RSU) de l’any 2022 abans del mes de setembre de l’any 2021, per poder aplicar-la l’any 2022, 
mitjançant l’aprovació de la rebaixa a les ordenances fiscals municipals.>> 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que considera justa aquesta demanda, però diu que és cert que 
hi haurà una tarifa més econòmica que arribarà més tard. Diu que s’abstendran en la votació. 
 
La portaveu d’El PI, Sra. Sureda, diu que estan d’acord amb què hi ha d’haver una rebaixa. Diu que 
no poden anar en contra del procediment legislatiu, diu que s’ha de tornar a aprovar inicialment, 
tornar-se a publicar i aprovar-la definitivament. Diu que s’abstendran en la votació. 
 
[Essent les 17.35 h, la Sra. Ginard s’incorpora a la sessió.] 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que la decisió política ja està feta pel Consell de Mallorca, diu 
que és un tema tècnic. Diu que votarà en contra de la moció. 
 
La regidora del PSOE, Sra. Ginard, diu que la tramitació del punt número 1 de la part dispositiva 
s’està fent; i, en relació al punt número 2, diu que té un procediment legal que s’ha de respectar; per 
tot això, diu que votaran en contra de la moció. 
 
Tot seguit, es vota la Moció, la qual, per 1 vot a favor (PP), 6 vots en contra (PSOE i AA) i 6 
abstencions (PI i UIA), no s’aprova per manca de quòrum en la votació. 
 
 
7. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes d’abril de 2021 
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A continuació, es dona compte de les resolucions de Batlia corresponents al mes d’abril de 2021.  
 
Seguidament, els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
8. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PP i UIA han presentat escrits de precs i preguntes, els quals es 
llegeixen a continuació. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
1. Ens poden dir com està el tema de l’escoleta de 0 a 3 anys?  
 
Resposta: Es treballa amb els plecs, s’ha fet l’esborrany i està a punt d’enviar-se a l’IEPI (Institut 
per a l’Educació de la Primera Infància) per veure si tenen qualque aportació per millorar-los. De 
tota manera, inicialment hi podrà haver alguns canvis en la part econòmica, ja que les clàusules 
administratives són gairebé les mateixes que es treballaren en el seu moment amb l’Institut. 
 
2. Ens poden dir, si ho coneixen, quantes persones i el percentatge del municipi d’Artà que han  
estat vacunades amb primera dosi, quantes en segona dosi i quantes en primera i segona dosis?  
 
Resposta: No ho sabem; la Conselleria té les dades per franja d’edat i no per municipis. 
 
3. Ens poden dir si finalment ja hi ha acord amb la propietat del terreny de la depuradora de la 
Colònia de Sant Pere? 
 
Resposta: No, encara no. Hi estam fent feina. Hi ha diferents propietaris i s’està negociant perquè es 
pugui arreglar al més aviat possible. 
 
4. Ens poden dir si el Parc Verd d’Artà i el Punt d’Emergència de la Colònia de Sant Pere tenen 
contenidors per a les càpsules d’alumini i de plàstic de cafè?  
 
Resposta: No, no en tenen, perquè no sabem que hi hagi servei de recollida per la zona, sabem que 
és a Palma. Estam cercant solucions per si la poden passar a recollir. 
 
5. Ens poden informar sobre quants de kilòmetres de camins rurals té el municipi d’Artà?  
 
Resposta: No tenc aquesta dada, perquè tampoc sé si es refereix als públics o a tots els que hi ha al 
municipi. 
 
6. Ens poden dir o informar quants de policies locals actuen al carrer?  
 
Resposta: Ho estam treballant. 
 
7. Ens poden dir quants d’efectius manquen a la plantilla de la Policia Local? En cas de mancar 
efectius ens poden dir quines mesures prendran o pensen prendre al respecte?  
 
Resposta: Ho estam treballant. 
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8. Ens poden dir el motiu o motius pels quals se’n van policies locals del nostre municipi?  
 
Resposta: Ho estam treballant. 
 
[El batle li diu al portaveu del PP que les preguntes 6, 7 i 8, referides a la policia local es tractaran 
en una junta de portaveus.] 
 
9. Ens poden dir com està o en quin punt es troba el tema de les antenes repetidores de TV i ràdio 
que s’ubiquen a les murades de Sant Salvador?  
 
Resposta: Hem rebut informe de l’Ibetec i ara estam analitzant les opcions que ens plantegen.  
 
10. Ens poden dir per quin motiu els trens comprats pel Govern de les Illes Balears per cobrir el 
servei de la línia entre Artà i Manacor han estat destinats a la línia de sa Pobla?  
 
Resposta: Aquesta pregunta l’hauria de fer al Govern. De fet, qualsevol representant del seu partit al 
Parlament ho podria fer. Però, de totes formes, vist el seu interès, ens hem posat en contacte amb la 
Conselleria de Transports i ens han dit que els utilitzen perquè, si no s’utilitzen, es poden fer malbé 
i així s’optimitza el seu ús. A més, podria ser que, quan s’acabi el projecte del tren tram d’Artà, el 
model hagi canviat i, en aquest cas, se’n posaran de nous. 
 
També cal informar que no es el primer cop que aquests han estat utilitzats, ja que durant els anys 
2012 i 2013, quan governava el PP, ja s’havien utilitzat. 
 
11. Ens poden informar com està el tema del camí perquè els camions amb material d’obra o de 
retirada de material puguin accedir al Monestir de Bellpuig?  
 
Resposta: Segons ens han informat, la propietat no deixa passar pel seu camí cap tipus de vehicle.  
 
12. Ens poden dir en quin punt o com està el projecte de la finca des Canons?  
 
Resposta: A quin projecte es refereix? Si es refereix al tema de la zona d’acampada, no tenim cap 
notícia que es vulgui tornar a reprendre aquesta iniciativa. 
  
13. Ens poden informar si les obres del vial costaner de la Colònia de Sant Pere ja estan acabades?  
 
Resposta: Encara no, però suposam que en dues setmanes ho estaran. 
 
14. Ens poden informar si tenen alguna noticia sobre la reparació del mur de contenció de 
Caloscamps?  
 
Resposta: No en tenim cap notícia. 
 
15. Ens poden dir si estan assabentats que a la urbanització de Betlem i al poble d’Artà hi ha 
bastants fanals espenyats. En cas afirmatiu, què pensen fer al respecte?  
 
Resposta: Sí, ho estam treballant i properament se’n substituiran alguns. 
 
16. Ens poden dir quants d’immobles té l’Ajuntament en propietat, quants d’ells es podrien llogar i 
si n’hi ha de llogats?  
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Resposta: Quan diu llogar, a què es refereix ? Per a habitatge, per a negoci, per a aparcar, etc. 
 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA UIA 
 
1. El passat mes d’abril demanàrem si les cases que han obert portes al pàrquing de la Sorteta tenien 
llicència, i s’havia de comprovar. Sabeu si estan obligats a fer-ho? Ho heu comprovat?  
 
Resposta: S’ha requerit els que havien obert portals sense llicència a tancar-los. 
 
2. S’ha previst convocar les comissions de festes de Sant Pere i Sant Salvador? Tendrem festes dins 
les possibilitats que ens deixi la pandèmia? 
 
Resposta: Bé, la primera reunió de la Comissió de Festes va ser dia 13 de maig i la segona i darrera 
està prevista per a dia 3 de juny, a les 19.30 h. Es va comunicar i se’n va fer publicitat a través dels 
diferents grups de comissions festes i voluntariat de la Colònia de Sant Pere i a través de les xarxes 
socials de l’Ajuntament. I referent a si tendrem festes, us puc dir que sí, però, com bé heu dit 
vosaltres, dins les possibilitats actuals i futures i seguint totes les mesures i normatives establertes. 
 
3. Quan està previst fer la neteja de camins?  
 
Resposta: Aquesta setmana perfilarem el contracte amb l’empresa. 
 
4. Un any més tornam a demanar per què l’Ajuntament no ofereix una escola d’estiu com fa anys es 
feia al nostre municipi?  
 
Resposta: Sí que hi ha escola d’estiu i s’ha optat per fer-ho d’aquesta manera, perquè, tant des de 
Joventut com d’Esports, hem pogut arribar a un acord amb l’empresa que la farà, que també és la que 
ens fa el curs de monitor de temps lliure enguany. Així mateix, també cal destacar que l’empresa va 
obrir un termini per presentar currículums per fer feina a aquesta escola, que estava obert als joves i 
persones d’Artà que cercassin feina. De cara a pròxims anys, es pot estudiar una altra manera de fer-
ho i, per això, també estam formant monitors.  
 
5. Tots els grups municipals hi estiguérem d’acord i decidírem no cobrar la taxa d’ocupació de la via 
pública. Ara bé, es controla l’ocupació de les terrasses o se’ls ha informat dels seus límits, als 
comerciants? Les marquesines mòbils i quadres gegants que es col·loquen enmig dels carrers, no es 
podrien regular? Quins criteris segueix l’Ajuntament quant a l’ocupació de la via pública?  
 
Resposta: L’Ajuntament té aprovada una ordenança d’ocupació de via pública i la intenta fer 
complir. Actualment, s’està treballant per tal de poder tenir una nova ordenança d’ocupació de via 
pública i es farà una proposta de distribució de l’espai públic i, també, dels materials i estils que es 
podran posar.  
 
 
Acords 

 
1. Acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els 
assistents, aprovar les actes de les sessions de 29 de març, 26 d’abril i 13 de maig de 2021. 
 



14 
 

3. Acordar, per unanimitat: 
3.1. Ratificar l’acord adoptat per la Junta de Govern Local a la sessió de 15 d’abril de 2021, referent 
a la designació de les festes locals per a l’any 2022. 
3.2. Trametre aquest acord a la Direcció General de Treball i Salut Laboral de la Conselleria de 
Model Econòmic, Turisme i Treball del Govern de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 
 
4. Acordar, per unanimitat: 
4.1. Modificar la fitxa “agent de policia” de la relació de llocs de treball en els termes següents:  
- En l’apartat referit a la dependència jeràrquica, on diu “oficial cap de la policia local” ha de dir 
“subinspector en cap de la policia local”.  
- El complement específic mensual de tram general s’ha d’actualitzar per les pujades anuals 
registrades de 2017 a 2021,  i on diu “585,67 €” ha de dir “628,65 €”. 
- En l’apartat referit a mobilitat, on diu “AR” (empleats públics de l’Ajuntament d’Artà) ha de dir 
“AP” (empleats públics de qualsevol de les administracions públiques). 
4.2. Publicar aquest acord en el BOIB. 
4.3. Trametre aquest acord al Departament de Recursos Humans i a la representació sindical. 
 
5. Acordar, per unanimitat: 
5.1. Unificar les distintes fitxes d’oficial de policia de l’actual relació de llocs de treball en una 
única, que s’ha de denominar “oficial de la Policia Local” i que ha de comptar amb una dotació de 
tres efectius.  
5.2. Aprovar la nova fitxa “oficial de la Policia Local” amb els canvis següents: 
a) La dependència jeràrquica passa a ser del subinspector en cap de la Policia Local. 
b) El complement específic mensual del tram general ha de passar a ser de 628,65 €, per les pujades 
anuals de 2017 a 2021. 
c) A l’apartat de mobilitat, on diu “AR” (empleats públics de l’Ajuntament d’Artà) ha de dir “AP” 
(empleats públics de qualsevol de les administracions públiques). 
d) S’han d’incloure les funcions de major responsabilitat dels oficials respecte dels policies a 
l’apartat “Funcions especials que retribueix el complement específic, tram específic al lloc de 
treball” .  
e) De manera provisional, i fins que s’aprovi la revisió de la valoració dels llocs de treball que 
actualment s’està duent a terme, s’ha d’incloure, a l’apartat “Tram específic al lloc de treball”, (que 
indica la retribució pel concepte descrit a la part corresponent, segons la legislació aplicable al 
funcionaris locals en el seu tram parcial relatiu a les característiques no permanents del lloc de 
treball. No constitueix dret adquirit) la quantitat de 234,95 € (la meitat de la quantitat assignada al 
lloc de segon cap). 
5.3. Publicar aquest acord en el BOIB. 
5.4. Trametre aquest acord al Departament de Recursos Humans i a la representació sindical. 
 
6. Acordar, per 8 vots a favor (PSOE, PI i AA) i 4 abstencions (UIA i PP), aprovar el 
reconeixement dels crèdits provinents de les despeses corresponents a l’exercici 2020, que sumen 
un total de 3.960,68 euros i que s’aplicaran al pressupost de 2021 amb càrrec a les partides 
respectives. 
 
M1. Acordar: 
1. Acordar, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió en l’ordre del dia de l’aprovació, si 
s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal relativa a l’accés universal a les 
vacunes contra la Covid-19. 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Instar el Govern d’Espanya a cooperar a escala mundial i eliminar els possibles obstacles que 
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impedeixin garantir que les vacunes es desenvolupin i fabriquin a bastament i distribueixin a temps 
i de manera justa a tot el món. Això abasta prestar assistència tècnica i econòmica a altres estats, 
col·laborar en mecanismes establerts per l’OMS per a compartir ciència i recursos Covid-19, com 
ara el Covid Technologies Acces Pool (C-TAP) o l’Accelerador de l’Accés a les Eines contra la 
Covid-19 (ACT-A) i el seu pilar per al repartiment equitatiu de vacunes entre països (COVAX). 
2.2. Instar el Govern d’Espanya a assegurar que els drets de propietat intel·lectual no impedeixin a 
cap país ni regió garantir el dret a la salut. Això inclou acordar una exempció temporal i puntual de 
determinats aspectes de l’acord sobre els aspectes dels drets de propietat intel·lectual relacionats 
amb el comerç (ADPIC) per a la producció de productes sanitaris contra la Covid-19. 
2.3. Comunicar aquest acord municipal a la Presidència del Govern d’Espanya, a la Conselleria de 
Salut de la comunitat autònoma i a les entitats Amnistia Internacional Illes Balears, Medicusmundi 
Mediterrània, Metges del Món a Balears i Oxfam Intermón. 
 
M2. Acordar: 
1. Acordar, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió en l’ordre del dia de l’aprovació, si 
s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal PP relativa a l’aprovació definitiva de la tarifa 
d’incineració de residus sòlids urbans (RSU) del Consell de Mallorca. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 

  La secretària       Vist i plau 
El batle 


